
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1. Επικύρωση Πρακτικών, σελ. 15517 
2. Ο Υπουργός Δικαιοσύνης, διαβίβασε στη Βουλή σύµ-

φωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον ν.3126/2003,
«Ποινική ευθύνη των Υπουργών όπως ισχύουν την 23.6.2022,
ποινική δικογραφία που αφορά στην Υπουργό Παιδείας Νίκη
Κεραµέως και στην Υφυπουργό Παιδείας Ζέττα Μακρή, σελ.
15550 

3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 15517, 15545, 15547,
15549, 15550, 15551 

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Ανακοίνωση αναφορών µε αριθµό από 2706 έως 2776,

σελ. 15517 - 15538 
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

15539 - 15544 
3. Ανακοινώνεται το δελτίο επικαίρων ερωτήσεων της Δευ-

τέρας 27 Ιουνίου 2022, σελ.  
4. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων: 
α) Προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων: 
i. µε θέµα: «Εµπόδια στο έργο της Επιτροπής Ανταγωνι-

σµού στους ελέγχους των τραπεζών», σελ. 15546 
ii. µε θέµα: «Αδικαιολόγητη απαξίωση του έργου των λογι-

στών και συµβούλων στην περίοδο της πανδηµίας - άµεση
ανάγκη διόρθωσης προφανών σφαλµάτων στους φακέλους
των δικαιούχων», σελ. 15548 

β) Προς τον Υπουργό Εσωτερικών, µε θέµα: «Να σταµατή-
σει ο εµπαιγµός  των µαθητών του 9ου Δηµοτικού στο Αιγά-
λεω», σελ. 15550 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΜΠΟΥΡΑΣ Α. , σελ. 15517 – 15551

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΜΠΟΥΡΑΣ  Α. , σελ. 15517, 15545, 15547, 

15549, 15550, 15551

Β. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΡΣΕΝΗΣ Κ. , σελ. 15550, 15551
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ.  , σελ. 15546, 15547, 15548, 

15549, 15550
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ Ο. , 

σελ. 15548, 15549, 15550
ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ Χ. , σελ. 15546, 15547
ΠΕΤΣΑΣ Σ.  , σελ. 15550, 15551

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’

Παρασκευή 24 Ιουνίου 2022



Αθήνα, σήµερα στις 24 Ιουνίου 2022, ηµέρα Παρασκευή και
ώρα 9.05’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Γ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΜΠΟΥΡΑ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 23-6-2022
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΡΜΣΤ’ συνεδριάσεώς του, της Πέµπτης

23 Ιουνίου 2022 σε ό,τι αφορά την ψήφιση στο σύνολο του σχε-
δίου νόµου: «Κύρωση Κώδικα νοµοθεσίας θαλάσσιων ενδοµετα-
φορών και δικαιωµάτων επιβατών».)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα.

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από τη Γραµµατέα της Βουλής
κ. Ραλλία Χρηστίδου, Βουλευτή Β3’ Νοτίου Τοµέα Αθηνών, τα
ακόλουθα:

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΗ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Γ’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’

Παρασκευή 24 Ιουνίου 2022



15518 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15519



15520 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15521



15522 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15523



15524 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15525



15526 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15527



15528 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15529



15530 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15531



15532 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15533



15534 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15535



15536 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15537



15538 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15539

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ



15540 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15541



15542 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΜΖ’ - 24 ΙΟΥΝΙΟΥ 2022 15543



15544 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πριν προχωρήσουµε στη συζήτηση του σηµερινού δελτίου των
επικαίρων ερωτήσεων επιτρέψτε µου πρώτα να ανακοινώσω στο
Σώµα το δελτίο επίκαιρων ερωτήσεων της Δευτέρας 27 Ιουνίου
2022: 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της Βου-
λής)

1. Η µε αριθµό 784/16-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηλείας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ανδρέα Νικολακόπουλου προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Κα-
θεστώς συνδεδεµένων ενισχύσεων για τα προϊόντα της βιοµηχα-
νικής τοµάτας, της κορινθιακής σταφίδας και των εσπεριδοειδών».

2. Η µε αριθµό 779/16-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Δωδεκανήσου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νε-
κτάριου Σαντορινιού προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητι-
σµού, µε θέµα: «Να υλοποιηθούν άµεσα οι υποσχέσεις δήµου και
περιφέρειας για το Κλειστό Γυµναστήριο Αρχαγγέλου». 

3. Η µε αριθµό 770/10-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Χαλκιδικής του Κινήµατος Αλλαγής κ. Απόστολου Πάνα προς τον
Υπουργό Οικονοµικών, µε θέµα: «Άµεση καταβολή των αποζη-
µιώσεων στις επιχειρήσεις της Χαλκιδικής που επλήγησαν από
τη θεοµηνία της 10ης Ιουλίου του 2019».

4. Η µε αριθµό 790/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Λέσβου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Μαρίας
Κοµνηνάκα προς τον Υπουργό Μετανάστευσης και Ασύλου, µε
θέµα: «Την παραµονή στην Ελλάδα των ασυνόδευτων ανήλικων
κατά την ενηλικίωση τους».

5. Η µε αριθµό 773/14-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Σερρών της Ελληνικής Λύσης κ. Κωνσταντίνου Μπούµπα προς
τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων, µε θέµα: «Αδι-
κίες εις βάρος των κτηνοτρόφων των Περιφερειών Ανατολικής
Μακεδονίας και Θράκης και Κεντρικής Μακεδονίας όσον αφορά
στο πρόγραµµα βιολογικής κτηνοτροφίας».

6. Η µε αριθµό 795/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη
προς την Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, µε θέµα: «Άµεση
επανένωση των γλυπτών της Λυκόσουρας Αρκαδίας».

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρα 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 και 132 παράγραφος 2 του Κανονισµού της
Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 787/17-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Νικό-
λαου Φίλη προς τον Υπουργό Προστασίας του Πολίτη, µε θέµα:
«Οι χαµηλές τιµές της εγκληµατικότητας στα πανεπιστήµια σε
σχέση µε το σύνολο της εγκληµατικότητας στην επικράτεια δεν
δικαιολογούν την εγκατάσταση της Πανεπιστηµιακής Αστυνο-
µίας και αποδεικνύουν ότι η επιλογή αυτή εξυπηρετεί µόνο αυ-
ταρχικές αντιεκπαιδευτικές πολιτικές της Κυβέρνησης και την
επικίνδυνη εισβολή ιδιωτικών συµφερόντων στο χώρο της ανώ-
τατης εκπαίδευσης».

2. Η µε αριθµό 771/14-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών του Κινήµατος Αλλαγής κ. Ανδρέα
Λοβέρδου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέργειας, µε
θέµα: «Ανακύκλωση και διαχείριση απορριµµάτων στο αεροδρό-
µιο του Ηρακλείου της Κρήτης».

3. Η µε αριθµό 791/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Θεσσαλονίκης του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λε-
ωνίδα Στολτίδη προς τον Υπουργό  Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, µε θέµα: «Την πυρκαγιά στην Νέα Καρβάλη, την
αντεργατική επίθεση και τη µη τήρηση των υποχρεώσεων της
Energean Oil».

4. Η µε αριθµό 774/14-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Σερρών της Ελληνικής Λύσης κ. Κωνσταντίνου Μπούµπα προς
τον Υπουργό Υγείας, µε θέµα: «Αδικίες εις βάρος των ευρισκό-
µενων σε αναστολή εργασίας υγειονοµικών».

5. Η µε αριθµό 796/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή

Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη
προς τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Το τε-
λευταίο φυσικό κοµµάτι του Κηφισού χτίζεται και οχετοποιείται
µε πρόσχηµα την αντιπληµµυρική προστασία».

6. Η µε αριθµό 785/16-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λακωνίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Σταύ-
ρου Αραχωβίτη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, µε θέµα: «Ασφυξία για τον Έλληνα παραγωγό οι χα-
µηλές τιµές και το αυξανόµενο κόστος παραγωγής του αγροτι-
κού προϊόντος».

7. Η µε αριθµό 772/14-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Θεσσαλονίκης του Κινήµατος Αλλαγής κ. Χαράλαµπου Καστα-
νίδη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Απολεσθείσες δι-
κογραφίες από την Εισαγγελία Πρωτοδικών Κέρκυρας».

8. Η µε αριθµό 801/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµµα-
νουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Την
ανέγερση του νέου Δικαστικού Μεγάρου Ηρακλείου (ΔΜΗ)».

9. Η µε αριθµό 800/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β1’ Βόρειου Τοµέα Αθηνών του ΜέΡΑ25 κ. Κλέωνα Γρηγοριάδη
προς τον Υπουργό Κλιµατικής Κρίσης και Πολιτικής Προστασίας,
µε θέµα: «Έλλειψη προετοιµασίας για τη φετινή αντιπυρική πε-
ρίοδο».

10. Η µε αριθµό 793/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Χαλκιδικής του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ.
Κυριακής Μάλαµα προς τον Υπουργό  Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, µε θέµα: «Γιατί απορρίφθηκαν αιφνιδιαστικά οι αιτή-
σεις νέων γεωργών φυτωρίων Ελάτης της Χαλκιδικής  από το
υποµέτρο 6.1. της περιόδου 2021 - 2022;».

11. Η µε αριθµό 776/15-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων,
µε θέµα: «Άρση αδικίας σε βάρος των τυφλών συνταξιούχων».

12. Η µε αριθµό 802/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµ-
µανουήλ Συντυχάκη προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και
Ενέργειας, µε θέµα: «Τα επικίνδυνα σχέδια εγκατάστασης ανε-
µογεννητριών στην Κρήτη».

13. Η µε αριθµό 777/15-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων,
µε θέµα: «Πρόγραµµα στήριξης (επιχορήγησης και χρηµατοδό-
τησης) κοινωνικών επιχειρήσεων και λειτουργία της Υπηρεσίας
ΓΕΜΗ στο Υπουργείο Εργασίας».

14. Η µε αριθµό 803/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Εµ-
µανουήλ Συντυχάκη προς την Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, µε θέµα: «Την ουσιαστική στήριξη των Οµοσπον-
διών του Ναυταθλητισµού».

15. Η µε αριθµό 778/15-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων,
µε θέµα: «Γιατί καθυστερεί εδώ και πέντε µήνες η αποδοχή της
οµόφωνης γνωµοδότησης 183/2021 του ΝΣΚ σχετικά µε την υπο-
χρέωση καταβολής εργοδοτικών εισφορών του ΟΑΕΔ/ΔΥΠΑ
υπέρ των µηχανικών - µισθωτών του πρώην ΟΕΚ;».

16. Η µε αριθµό 780/16-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Εθνικής Άµυνας, µε θέµα: «Γονική άδεια
για τα στελέχη των Ενόπλων Δυνάµεων».

17. Η µε αριθµό 782/16-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρο-
γλου προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, µε θέµα: «Αναγκαία και
επιβεβληµένη η συντήρηση και η βελτίωση των κτηρίων των Ει-
ρηνοδικείων Καστελίου, Μοιρών και Πύργου του Νοµού Ηρα-
κλείου Κρήτης».

18. Η µε αριθµό 786/17-6-2022 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηλείας του Κινήµατος Αλλαγής κ. Μιχάλη Κατρίνη προς
τον Υφυπουργό στον Πρωθυπουργό αρµόδιο για θέµατα Κρατι-
κής Αρωγής και Αποκατάστασης, µε θέµα: «Δέκα µήνες µετά τις
καταστροφικές πυρκαγιές του περασµένου Αυγούστου αγνοείται
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η τύχη του σχεδίου ανασυγκρότησης για την Ηλεία».
ΑΝΑΦΟΡΕΣ - ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ (Άρθρο 130 παράγραφος 5 του Κα-

νονισµού της Βουλής)
1. Η µε αριθµό 4890/26-4-2022 ερώτηση του Βουλευτή Β3’ Νό-

τιου Τοµέα Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς
κ. Ιωάννη Μπαλάφα προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος και Ενέρ-
γειας, µε θέµα: «Νοµοθετική ρύθµιση για αξιοποίηση της ενέρ-
γειας που παράγεται από φωτοβολταϊκά στον Δήµο Αγίου
Δηµητρίου».

2. Η µε αριθµό 4556/8-4-2022 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Εργασίας και Κοινωνικών Υποθέσεων, µε θέµα: «Συ-
νεχίζεται η κοροϊδία για τους ασφαλισµένους δικαιούχους συν-
τάξεων χηρείας από το ΕΦΚΑ µη µισθωτών, τ. ΟΓΑ που
εξακολουθούν να µη λαµβάνουν τα χρήµατα που δικαιούνται».

3. Η µε αριθµό 5271/206/18-5-2022 ερώτηση και αίτηση κατά-
θεσης εγγράφων του Βουλευτή Ηρακλείου του Κινήµατος Αλλα-
γής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Οικονοµικών,
µε θέµα: «Αποζηµίωση νυχτερινής απασχόλησης».

4. Η µε αριθµό 4947/3-5-2022 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
τον Υπουργό Υποδοµών και Μεταφορών, µε θέµα: «Υλοποίηση
του έργου του Πλατύ ποταµού και των συνοδών εγγειοβελτιωτι-
κών έργων του».

5. Η µε αριθµό 5315/20-5-2022 ερώτηση του Βουλευτή Ηρα-
κλείου του Κινήµατος Αλλαγής κ. Βασίλειου Κεγκέρογλου προς
την Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, µε θέµα: «Καµµία µέ-
ριµνα για τα επαγγελµατικά δικαιώµατα των αποφοίτων των Τµη-
µάτων Επιστήµης των Υλικών και Επιστήµης και Τεχνολογίας των
Υλικών».

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, προχωρούµε τώρα στις προ-
γραµµατισµένες για σήµερα επίκαιρες ερωτήσεις.

Με έγγραφό του ο Γενικός Γραµµατέας Νοµικών και Κοινοβου-
λευτικών Θεµάτων κ. Στυλιανός - Ιωάννης Κουτνατζής ενηµερώ-
νει το Σώµα ότι σήµερα θα συζητηθούν οι εξής ερωτήσεις: 

Η µε αριθµό 775/14-6-2022 επίκαιρη ερώτηση και η µε αριθµό
798/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση, οι οποίες θα απαντηθούν από
τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων κ. Σπυρίδωνα - Άδωνι
Γεωργιάδη. 

Η µε αριθµό 797/20-6-2022 επίκαιρη ερώτηση, η οποία θα
απαντηθεί από τον Αναπληρωτή Υπουργό Εσωτερικών κ. Στυ-
λιανό Πέτσα. 

Αρχίζουµε µε την πρώτη µε αριθµό 798/20-6-2022 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς κ. Χαράλαµπου (Χάρη) Μαµου-
λάκη προς τον Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε θέµα:
«Εµπόδια στο έργο της Επιτροπής Ανταγωνισµού στους ελέγ-
χους των τραπεζών».

Κύριε Μαµουλάκη, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, τον Οκτώβριο του 2020 σας είχα απευθύνει

ερώτηση σχετικά µε την πορεία και την εξέλιξη της γνωστής περί-
πτωσης από την Επιτροπή Ανταγωνισµού για τον έλεγχο προς τις
συστηµικές τράπεζες. Ήταν ένας έλεγχος που εκκίνησε τον Ιούλιο
του 2019 µετά από µία αυτεπάγγελτη εκκίνηση από πλευράς της
Επιτροπής Ανταγωνισµού για τον έλεγχο κατά πόσον οι συστηµι-
κές τράπεζες προχωρούν σε καταχρηστικές πρακτικές ή ακόµη
και σε αντιανταγωνιστικές πρακτικές. Εξ ου κι ένας αιφνίδιος έλεγ-
χος στις συστηµικές αυτές τράπεζες τον Νοέµβριο του 2019.

Σας απηύθυνα, λοιπόν, ένα έτος µετά µία ερώτηση κατά πόσον
γνωρίζουµε και πότε προτίθεται η επιτροπή να προχωρήσει στο
εν λόγω πόρισµα. Έναν χρόνο µετά έλαβε χώρα η ερώτηση. Και
µερικούς µήνες µετέπειτα έγινε και µια επίκαιρη ερώτηση εδώ
στο ελληνικό Κοινοβούλιο. Η εικόνα η οποία µας δώσατε εκείνη
την χρονική στιγµή ήταν ότι η πορεία του ελέγχου είναι σε εξέ-
λιξη, ότι δεν µπορεί να υπάρξει παρεµβατικότητα από πλευράς
της Κυβέρνησης γιατί είναι µία ανεξάρτητη αρχή -αυτό βέβαια
δεν σηµαίνει ότι δεν µπορεί να εποπτεύει την πορεία και την εύ-
ρυθµη λειτουργία της- και αναµέναµε όλοι το πόρισµα αυτό.

Έχουν παρέλθει σχεδόν τρία χρόνια πλέον κι όπως αντιλαµ-

βάνεστε και µε την περιρρέουσα ατµόσφαιρα που υπάρχει στην
κοινωνία, είναι επιτακτική η ανάγκη να υπάρχουν οι πρόνοιες και
οι παρεµβάσεις από την πλευρά του Υπουργείου ώστε να επιτα-
χυνθεί αυτή η διαδικασία. 

Σε όλα αυτά βέβαια είχαµε και το περιστατικό της 15 Ιουνίου,
δηλαδή πριν από µερικές µέρες, όπου ουσιαστικά, ούτε λίγο
ούτε πολύ, και ο ίδιος ο πρόεδρος της επιτροπής εκθείασε αυτή
τη δοµική αβελτηρία, κωλυσιεργία θα έλεγα, όσον αφορά την εκ-
πόνηση του εν λόγω πορίσµατος. 

Εξ ου, λοιπόν, και η σηµερινή µου παρέµβαση σήµερα και ερώ-
τηση προς εσάς που εδράζεται σε δύο πυλώνες: Πρώτον, τι θα
γίνει εν τέλει –πάµε στην ουσία, δηλαδή, του ζητήµατος- τι θα
συµβεί, ποια είναι η πορεία της συγκεκριµένης έρευνας από την
πλευρά της Επιτροπής Ανταγωνισµού, πού βρίσκεται ο έλεγχος
για τις χρεώσεις των πιστωτικών αυτών ιδρυµάτων προς τους πο-
λίτες και πότε επιτέλους αναµένεται η εισήγηση και η απόφαση
της ολοµέλειας της επιτροπής. Και δεύτερον, τι µέτρα προτίθεται
να λάβει η κυβέρνηση για την απρόσκοπτη διεξαγωγή των ελέγ-
χων της επιτροπής προς τις συστηµικές τράπεζες. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Γεωργιάδης για την πρωτολογία του. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε και ευχαρι-
στώ πολύ και τον κύριο συνάδελφο για την ερώτηση. 

Κατ’ αρχάς, κύριε συνάδελφε, χαίροµαι για το ειλικρινές και
διαρκές σας ενδιαφέρον για το πώς πηγαίνει ο έλεγχος της Επι-
τροπής Ανταγωνισµού επί της θητείας µου ως προς το αν οι συ-
στηµικές τράπεζες ή όχι –γιατί αυτό δεν το γνωρίζω-προχωρούν
σε συνεννόηση µεταξύ τους, δηµιουργούν κάποιου είδους καρ-
τέλ και γενικά παραβιάζουν τις αρχές του ανταγωνισµού. 

Πράγµατι, αυτή είναι µια υπόθεση πολύ µεγάλης σηµασίας και
από το πόρισµα στο οποίο τελικώς θα καταλήξει η Επιτροπή Αν-
ταγωνισµού θα µάθουµε επίσηµα και θεσµικά αν κάτι τέτοιο συµ-
βαίνει και θα µπορούµε αναλόγως να κινήσουµε τις σχετικές
θεσµικές διαδικασίες που προβλέπει το κράτος µας για να αντι-
µετωπίσει περιπτώσεις καρτέλ σε κάτι που αφορά το σύνολο των
Ελλήνων πολιτών, καθώς το σύνολο των πολιτών συναλλάσσεται
µε τις τράπεζες.

Με εντυπωσιάζει όµως το διαρκές σας ενδιαφέρον, το οποίο
επικροτώ, εάν αναλογιστεί κανείς ότι πέντε χρόνια κυβέρνησης
ΣΥΡΙΖΑ δεν υπήρξε κανένας έλεγχος της Επιτροπής Ανταγωνι-
σµού στις τράπεζες. Αναρωτιέµαι οι τραπεζικές αυτές ενδεχόµε-
νες πρακτικές καρτέλ δηµιουργήθηκαν µετά, πιστεύετε, τον
Ιούλιο του 2019; Ή θα ήταν ένα ενδιαφέρον ερώτηµα γιατί η Επι-
τροπή Ανταγωνισµού  επί κυβέρνησης ΣΥΡΙΖΑ επί πέντε χρόνια
δεν έκανε απολύτως κανένα έλεγχο στις τράπεζες.

Και µην σπεύσετε να απαντήσετε για το ότι είναι ανεξάρτητη
επιτροπή και δεν µπορεί να το διατάξει η κυβέρνηση, το οποίο
είναι αληθές, γιατί ούτε εγώ διέταξα προφανώς τον έλεγχο
φέτος. Ο έλεγχος γίνεται από την επιτροπή µόνη της ακριβώς
διότι είναι ανεξάρτητη. 

Αλλά θα πάω σε κάτι πιο συγκεκριµένο. Υπάρχει ένα πόρισµα
της Γενικής Γραµµατείας Καταναλωτή και Εµπορίου, που είναι
καθαρά όργανο ελεγχόµενο από τον εκάστοτε Υπουργό Εµπο-
ρίου του και τον εκάστοτε Υπουργό Ανάπτυξης, ή έστω ένα ευρώ
πρόστιµο σε τράπεζα επί κυβερνήσεως ΣΥΡΙΖΑ, ένα, έτσι για την
τιµή των όπλων; Κάντε έναν κοινοβουλευτικό έλεγχο να σας κα-
ταθέσω τα πρόστιµα που έχει βάλει ο Υπουργός Άδωνις Γεωρ-
γιάδης σε µία-µία τις τράπεζες για τέτοιου είδους ή για ανάλογες
καταγγελίες που έχουν γίνει από συµπολίτες µου. Επί ΣΥΡΙΖΑ
ούτε ένα ευρώ! 

Άρα θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι λόγοι δικαιοσύνης επι-
βάλλουν να σας αναφέρω ότι θεωρώ λίγο υποκριτικό το ενδια-
φέρον σας. Εάν πράγµατι θεωρείτε πολύ σηµαντικό να
ελέγχονται οι τράπεζες, δεν θα ήσασταν στον ΣΥΡΙΖΑ. Γιατί αν
µία κυβέρνηση χάιδεψε τις τράπεζες και δεν έκανε τίποτα για τις
τράπεζες ήσασταν εσείς. Άρα για να είστε στον ΣΥΡΙΖΑ, είστε µε
τράπεζες. Άρα κακώς κάνετε την ερώτηση. 

Ειδάλλως θα πρέπει στη δευτερολογία σας να µου πείτε γιατί
πέντε χρόνια κυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ παρά τις φωνές στο Σύνταγµα
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κατά των τραπεζιτών και των τοκογλύφων, δεν βάλατε 1 ευρώ
πρόστιµο –έχω ψάξει να βρω 1 ευρώ πρόστιµο από τον ΣΥΡΙΖΑ!-
ή δεν κάνατε έναν έλεγχο στις τράπεζες.

Είστε πάρα πολύ καλοί για ερωτήσεις, είστε πάρα πολύ καλοί
για διαδηλώσεις, είστε πάρα πολύ καλοί για πανό, είστε πάρα
πολύ καλοί για να το παίζετε επαναστάτες και κατά του καπιτα-
λισµού, αλλά όταν πήρατε την εξουσία, «γατάκια»! Όταν λοιπόν
εσείς σαν «γατάκια» και εγώ έχω βάλει έναν σκασµό πρόστιµα
και στη θητεία µου γίνεται έλεγχος, να µου λέτε «αν» και «τι» και
«πως» είναι και λίγο θράσος.

Ως προς το πώς θα ολοκληρωθεί η έρευνα για το θέµα που
προέκυψε µε την κ. Νικολοπούλου, θα απαντήσω στην δευτερο-
λογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο τώρα έχει
ο κ. Μαµουλάκης.

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριε Γεωργιάδη, εµµένετε να κάνετε αντιπολίτευση στην αντι-
πολίτευση. Πάµε στην ουσία. Τρία ολόκληρα χρόνια µετά είστε
στον υπουργικό θώκο και σας ρωτώ λοιπόν: Κάνατε ένα αίτηµα
ελέγχου προς την Επιτροπή Ανταγωνισµού  για να δείτε και εσείς
ως οφείλετε αν οι πρακτικές αυτές είναι καταχρηστικές ή όχι, εάν
είναι ανταγωνιστικές ή όχι, αν οι τράπεζες συνεχίζουν να έχουν
µια, αν θέλετε, αποικιοκρατική συµπεριφορά απέναντι στους πο-
λίτες;

Μόλις εχθές, κύριε Γεωργιάδη, ο πρώην Γραµµατέας της Νέας
Δηµοκρατίας κ. Ζαγορίτης, Συνήγορος του Καταναλωτή, ξέρετε
τι είπε για τις τράπεζες; Ότι τα τελευταία τρία χρόνια συντελείται
ένα όργιο υπέρ των τραπεζών και κατά των πολιτών, ότι δεν προ-
λαβαίνει να µαζεύει τις αναφορές και τα παράπονα των πολιτών
εναντίον των καταχρηστικών πρακτικών των τραπεζών. Τι έχετε
να πείτε για αυτό; Σας λέω, φέρτε µου ένα αίτηµα ελέγχου που
έχετε κάνει εσείς προς την Επιτροπή Ανταγωνισµού. Έχετε το
δικαίωµα. Έχω δει τις διατάξεις που διέπουν τις δυνατότητές
σας. Ο νόµος είναι σαφής. Βεβαίως δεν παρεµβαίνετε, αλλά µπο-
ρείτε κάλλιστα να προχωρήσετε σε αίτηµα ελέγχου και να δείτε
κατά πόσο προχωρούν ή όχι από πλευράς ανταγωνισµού οι έλεγ-
χοι στις τράπεζες. Δεν το κάνατε.

Γιατί δεν το κάνατε; Είναι ένα εύλογο ερώτηµα που νοµίζω ότι
χρήζει απαντήσεως στη δευτερολογία σας.

Άρα, λοιπόν, στο σπίτι του κρεµασµένου δεν µιλάνε για σχοινί.
Δεν µπορείτε εσείς να επικαλείστε τη διακυβέρνηση ΣΥΡΙΖΑ για
το έλλειµµα ή µη ελέγχων όταν αυτές οι πρακτικές, όπως ξέρετε
πάρα πολύ καλά, είναι µία αν θέλετε παθογένεια της ελληνικής
πολιτείας απέναντι στα χρηµατοπιστωτικά ιδρύµατα, µια διαρκής
παθογένεια. Και τώρα ειδικά αυτή τη χρονική στιγµή που χειµά-
ζεται η κοινωνία, που δοκιµάζεται ο κόσµος, πρέπει αν µη τι άλλο
να δείξουµε ότι αντιλαµβανόµαστε τις συνθήκες και αντιλαµβα-
νόµαστε τι συµβαίνει εκεί έξω. Και εδώ µου γυρνάτε και µου ανα-
φέρεστε στην περίοδο 2015-2019 λες και τα πάντα ξεκίνησαν το
2015, λες και δεν υπάρχει προϊστορία στο ζήτηµα αυτό. 

Και τώρα επειδή αναµένετε την ερώτηση και συνάµα φαντά-
ζοµαι την απάντηση για την περίπτωση της κ. Νικολοπούλου, νο-
µίζω ότι και η έκθεση του προέδρου είναι ξεκάθαρη. 

Είχα και την εµπειρία παρουσίας στην εν λόγω επιτροπή και
δεν σας κρύβω ότι ήταν εκεί έκδηλος ο αιφνιδιασµός σας όταν
αντιληφθήκατε για το έγγραφο του προέδρου Όµως πάω στην
ουσία. Ο ίδιος ο πρόεδρος αναφέρει ότι η κ. Νικολόπουλου –θα
σας το πω µε κοµψό τρόπο- ως επικεφαλής της Διεύθυνσης Χρη-
µατοπιστωτικού της Επιτροπής Ανταγωνισµού δεν είχε την απο-
τελεσµατικότητα που θα ανάµενε παρ’ όλη την ενίσχυση σε
στελεχιακό δυναµικό και πόρους. Μάλιστα εδώ είχατε πει, µου
είχατε απαντήσει, ότι «µε δέκα εξαιρετικά στελέχη της Επιτροπής
Ανταγωνισµού, κύριε Μαµουλάκη, θα επιταχύνουµε τις διαδικα-
σίες για να έχουµε το συντοµότερο δυνατόν το πολυπόθητο και
αναµενόµενο πόρισµα της Επιτροπής Ανταγωνισµού για τους
ελέγχους στις τράπεζες». 

Το κρίσιµο λοιπόν είναι όσο κι αν πετάτε την µπάλα στην κερ-
κίδα και προσπαθείτε να παίξετε κατενάτσιο έχουν περάσει τρία
χρόνια, κύριε Γεωργιάδη. Πρέπει επιτέλους να δοθεί απάντηση.
Δεν µπορούν να περνάνε οι µήνες και τα χρόνια έτσι και ακόµη

να περιµένουµε το πόρισµα. Είναι κοµβικής σηµασίας, είναι αν
θέλετε και συµβολικού και ουσιαστικού χαρακτήρα να έχουµε
γρήγορα µία απάντηση. 

Και εν κατακλείδι ήθελα να σας θέσω και ένα επιπρόσθετο
ερώτηµα. Στην έκθεση πεπραγµένων του 2020 γίνεται αναφορά
σε συγκεκριµένες σηµαντικές παρεµβάσεις της επιτροπής µέσω
της επιβολής προστίµου, όµως σε πολλές περιπτώσεις τα πρό-
στιµα αυτά αφορούν αποφάσεις της επιτροπής προηγούµενων
ετών για τις οποίες το ΦΕΚ δηµοσιεύτηκε κατά την πάροδο
ακόµα και –ακούστε!- ενός έτους. Ένα έτος µετά εξεδόθη το
ΦΕΚ από τους εν λόγω ελέγχους και πεπραγµένα. Αναφέρω εν-
δεικτικά την απόφαση 689/30 Ιουλίου του 2019 ενός προστίµου
συνολικού ύψους 1.269.289 της οποίας το ΦΕΚ 4600 δηµοσιεύ-
θηκε –πότε;- στις 19 Οκτωβρίου του 2020, έναν χρόνο και δύο
µήνες µετά. Μπορείτε να µας εξηγήσετε γιατί συµβαίνει αυτό;
Είναι εύλογο ερώτηµα, όπως αντιλαµβάνεστε. 

Και εν κατακλείδι, για να επανέλθουµε στο µείζον ζήτηµα και
για να µην καταχραστώ άλλο τον χρόνο, ερώτηµα: Πότε θα γνω-
ρίζουµε τα αποτελέσµατα του ελέγχου, πότε θα γνωρίζουµε την
πρόοδο του ελέγχου; Πρέπει να υπάρχει µια σαφής απάντηση
σήµερα όχι τόσο για µας, την Αξιωµατική Αντιπολίτευση και την
Αντιπολίτευση εν γένει, αλλά για τον κόσµο εκεί έξω.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Δεν γνωρίζω ακριβώς το θέµα του προστίµου.
Κάντε µου µια γραπτή ερώτηση για να δώσουν οι υπηρεσίες,
γιατί πραγµατικά δεν το γνωρίζω. Αλλά από αυτό που άκουσα,
που είπατε εσείς, επειδή έχω βάλει πάρα πολλά διαφορετικά
πρόστιµα στις τράπεζες, είναι πολλά αυτά, δεν µπορώ να τα θυ-
µάµαι απ’ έξω, είπατε ότι µπήκε το πρόστιµο στις 30 Ιουλίου του
2019. Προφανώς από έλεγχο που είχε ξεκινήσει πριν πάρουµε
την εξουσία, έτσι δεν είναι; Γιατί δεν µπορεί να µπήκε το πρό-
στιµο σε είκοσι πέντε µέρες άρα από έλεγχο πριν. Τι κρίµα που
δεν προλάβατε πάλι να βάλετε το πρόστιµο επί των ηµερών σας! 

ΧΑΡΑΛΑΜΠΟΣ (ΧΑΡΗΣ) ΜΑΜΟΥΛΑΚΗΣ: Τον έλεγχο τον κά-
ναµε, όµως.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Πέντε χρόνια κυβερνήσατε, αλλά πάλι δεν
προλάβατε! Είναι ένα περίεργο πράγµα αυτό στον ΣΥΡΙΖΑ. Όλα
δεν τα προλάβατε. Είναι ένα περίεργο πράγµα! Πέντε χρόνια δεν
σας φτάσανε και τελευταία στιγµή όλα δεν τα προλάβατε.

Πάµε λοιπόν και στην ουσία. Πρώτα απ’ όλα µε ρωτάτε γιατί
δεν έχω κάνει γραπτό αίτηµα ελέγχου. Απαγορεύεται είναι η
απάντηση, γιατί ο έλεγχος είναι σε εξέλιξη, γι’ αυτό απαγορεύε-
ται. Εάν δεν είχε ξεκινήσει ο έλεγχος στις τράπεζες, πράγµατι
θα είχα το δικαίωµα ως Υπουργός να κάνω αίτηµα ελέγχου, έχετε
δίκιο. Από την ώρα που ο έλεγχος έχει ξεκινήσει κάθε ακόµα και
ερώτηµα δικό µου θεωρείται παρέµβαση στην Επιτροπή Αντα-
γωνισµού. 

Εγώ έγινα Υπουργός τον Ιούλιο και ο έλεγχος έγινε τον Νοέµ-
βριο, σε λιγότερο από τέσσερις µήνες. Εσείς ήσασταν κυβέρ-
νηση πέντε χρόνια και δεν προλάβατε. Επί των ηµερών µου έγινε
σε τέσσερις µήνες. Ποιος είναι πιο γρήγορος; Ο ΣΥΡΙΖΑ ή ο Γε-
ωργιάδης; Το πέντε χρόνια ή το τέσσερις µήνες; 

Σας είπα, εάν πράγµατι πιστεύετε αυτά που λέτε για τις τρά-
πεζες, ελάτε στη Νέα Δηµοκρατία, γιατί εµείς κάνουµε έλεγχο
στις τράπεζες, όχι εσείς. Στον ΣΥΡΙΖΑ είστε µε τις τράπεζες είναι
απλό το πράγµα. Αυτό δείχνει η θητεία σας. Μπορεί να είστε στα
λόγια κατά των τραπεζών. Στα λόγια ήσασταν και κατά του µνη-
µονίου, και κατά του Σόιµπλε, και κατά της Μέρκελ και σε όλα
αυτά. Στην πράξη φίλοι του Σόιµπλε, φίλοι της Μέρκελ, φίλοι του
µνηµονίου. Άρα αν είστε στα αλήθεια κατά των τραπεζών, µε τη
Νέα Δηµοκρατία και µε τους πολίτες, αν είστε µε τις τράπεζες,
τότε µε τον ΣΥΡΙΖΑ, που πέντε χρόνια τους χάιδευε, είναι τόσο
απλά τα πράγµατα. Διότι τι λέγανε οι αρχαίοι; Αρχή άνδρα δεί-
κνυσι, δεν έχει σηµασία, κύριε Μαµουλάκη, το τι λέει ο ΣΥΡΙΖΑ.
Σηµασία έχει µόνο το τι έκανε ο ΣΥΡΙΖΑ και, όπως καταλάβατε
από το πρόστιµο που είπατε, ούτε το πρόστιµο δεν προλάβατε
να βάλετε. Έπρεπε να έρθω εγώ για να µπει το πρόστιµο.
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Άρα, λοιπόν, µεταξύ µας, µας χωρίζουν τα έργα µας. Γεωργιά-
δης: πρόστιµα στις τράπεζες. Μαµουλάκης-ΣΥΡΙΖΑ: «γατάκι»
στις τράπεζες, «γατάκι» εντελώς, ούτε 1 ευρώ! Ρε παιδάκι µου,
πέντε χρόνια ήρθατε ως οι τραπεζοσχίστες. Ένα ευρώ, ένας
Υπουργός του ΣΥΡΙΖΑ, τίποτα! Δεν έχει ξαναγίνει αυτό. Να ξέρει
ο κόσµος τις αλήθειες. Στα λόγια είσαστε ήρωες, στις πράξεις
«γατάκια». 

Πάµε, όµως, τώρα στο συγκεκριµένο θέµα. Δεν θέλω να το
προσπεράσω. Είπατε ότι βρέθηκα αιφνιδιασµένος στην επι-
τροπή. Ασφαλώς. Και το είπα. Το γεγονός ότι ο κ. Λιανός ένα έγ-
γραφο στο οποίο έγραφε πάνω τη λέξη «εµπιστευτικό» το
µοίρασε στα µέλη της επιτροπής µού προκάλεσε πολύ µεγάλη
κατάπληξη. Γι’ αυτό ήµουν µουδιασµένος. Δεν θέλω να δώσω µε-
γάλη συνέχεια, γιατί ο ίδιος έκανε δηλώσεις ανασκευαστικές και
περίπου συγγνώµης αµέσως µετά. Οπότε ας το θεωρήσω λήξαν.
Διότι επαναλαµβάνω ότι ούτε εγώ δικαιούµαι να γνωρίζω ούτε
αυτός δικαιούται να διαρρέει τι συµβαίνει στις εν εξελίξει υπο-
θέσεις. Και εγώ δεν θέλω να παρανοµήσω. Εκείνος ας πάρει τις
ευθύνες µόνος του.

Ως προς το αν η κ. Νικολοπούλου έχει κάνει καλά ή όχι τη δου-
λειά της, πάλι εγώ δεν δικαιούµαι να το γνωρίζω. Και όταν κάναµε
την επιλογή, δεν είχαµε καµµιά ιδέα για το αν ο κ. Λιανός τη συµ-
παθεί ή όχι. Και µας ήταν και αδιάφορο, σας είπα. Τα εξήγησα,
άλλωστε, στην επιτροπή. Η κ. Νικολοπούλου εκρίθη υπηρεσιακά
από το Υπηρεσιακό Συµβούλιο της Ανεξάρτητης Αρχής Ανταγω-
νισµού και την έκριναν άξια, για να γίνει διευθύντρια, οι συνάδελ-
φοι της και οι επιστήµονες της επιτροπής, όχι ο Υπουργός. 

Τώρα, πότε θα τελειώσει ο έλεγχος; Στην απάντηση που σας
είχα δώσει, αν θυµάστε, πέρυσι, που ήταν η έγγραφη απάντηση
της επιτροπής, έλεγε ότι από την ώρα που κάνατε την ερώτηση
ήθελε περίπου έναν-ενάµιση χρόνο ακόµα, µε βάση τους συνή-
θεις ρυθµούς ελέγχων της Επιτροπής Ανταγωνισµού. Αυτό έλεγε
η απάντηση που µας είχαν δώσει. Και µάλιστα, είχε και διάφορα
διεθνή παραδείγµατα πόσο κρατούν παγκοσµίως τέτοιου τύπου
έλεγχοι. Άρα, λογικά, µέχρι το τέλος αυτού του χρόνου είναι
µέσα στο πλαίσιο του χρόνου που µία τέτοια έρευνα κανονικά
διαρκεί διεθνώς. Δηλαδή, τα τρία χρόνια µπορεί να φαίνονται
πολλά στη µέση λογική, αλλά το δίκαιο του ανταγωνισµού είναι
πάρα πολύ µπλεγµένο και προφανώς οι συναλλαγές που πρέπει
να ελεγχθούν είναι πολλές και η σύγκριση µε το τι κάνουν άλλες
τράπεζες στο εξωτερικό είναι πολύπλοκες. Βάσει του χρονοδια-
γράµµατος, που από την αρχή είχανε πει, περίπου στα τρία χρό-
νια λέγανε ότι θα πρέπει να βγει το πόρισµα. 

Εγώ δεν µπορώ να στείλω ούτε καν χαρτί που να ζητήσω επί-
σπευση, γιατί πάλι αυτό είναι παρέµβαση. Θα µπορούσε ενδεχο-
µένως να προκριθεί σε µια Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας µία
συζήτηση µε την Επιτροπή Ανταγωνισµού για το πώς πηγαίνουν
µια τέτοια υπόθεση µείζονος ενδιαφέροντος και να γίνει, κύριε
Πρόεδρε, αντικείµενο κοινοβουλευτικού ελέγχου. Οπότε ίσως σε
αυτήν την περίπτωση να µην µπορεί να χρεωθεί κάποιος κάποια
διάθεση παρεµβάσεως. 

Εγώ όµως δεν έχω καµµία διάθεση να παρέµβω σε εν εξελίξει
έρευνα της επιτροπής, µα καµµία απολύτως. Θα περιµένω θε-
σµικά το πόρισµα. Όταν µου παραδοθεί το πόρισµα, τότε θα
δράσει η Κυβέρνηση.

Και κλείνω µε το εξής, επειδή λέτε για τις καθυστερήσεις. Δυ-
στυχώς και η Επιτροπή Ανταγωνισµού -δεν της ρίχνω ευθύνη
αποκλειστική, αλλά δυστυχώς αυτό είναι µια πραγµατικότητα-
καθυστερεί πάρα πολύ σε πολλά πράγµατα. Να φέρω ένα παρά-
δειγµα; Γνωρίζουµε από δελτία Τύπου ότι έχει ολοκληρωθεί, πα-
ραδείγµατος χάριν, µια απόφαση σε σχέση µε µια διένεξη δύο
ιδιωτικών µεγάλων εταιρειών. Αυτό έχει γίνει από τον µήνα Φε-
βρουάριο. Μέχρι σήµερα, τέλος Ιουνίου, αυτό το πόρισµα δεν
έχει βγει. Εγώ δεν ξέρω τι έχει αποφασίσει η επιτροπή. Άρα εγώ
ως Υπουργός δεν µπορώ να πάρω απόφαση για να λύσω ένα
θέµα, γιατί ακόµα δεν έχω ενηµερωθεί για το ποια είναι η από-
φαση της επιτροπής και δεν µπορώ και να µάθω ποια είναι η από-
φαση της επιτροπής, µέχρι να βγει το πόρισµα. Δυστυχώς, όµως,
έτσι δουλεύει µία ανεξάρτητη επιτροπή, µε την οποία πρέπει να
έχουµε µία αναγκαία απόσταση, για να µην δηµιουργούνται πα-
ρεξηγήσεις παρεµβάσεως στο έργο της. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Προχωράµε στη δεύ-

τερη µε αριθµό 775/14-6-2022 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου
του Ε’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βουλευτή Αρκαδίας του Κι-
νήµατος Αλλαγής κ. Οδυσσέα Κωνσταντινόπουλου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης και Επενδύσεων, µε θέµα: «Αδικαιολόγητη
απαξίωση του έργου των λογιστών και συµβούλων στην περίοδο
της πανδηµίας - άµεση ανάγκη διόρθωσης προφανών σφαλµά-
των στους φακέλους των δικαιούχων».

Κύριε Κωνσταντινόπουλε, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία
σας.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, µε βάση την ερώτηση υπάρχει ένα ηθικό ζή-
τηµα και ένα ουσιαστικό ζήτηµα.

Ως προς το µεν ηθικό ζήτηµα που τέθηκε από την Κυβέρνηση
–όχι από εσάς- από τον Υφυπουργό και τον Γενικό Γραµµατέα
σε σχέση µε τους ανθρώπους που στην πανδηµία έδωσαν πραγ-
µατική µάχη δίπλα στον πολίτη, στον επιχειρηµατία, πραγµατικά
µε χιλιάδες φακέλους, χιλιάδες αλλαγές από το Υπουργείο Οι-
κονοµικών, από τα Υπουργεία, σε σχέση µε το πώς να καταθέ-
σουν όλα τα έντυπα, τα έγγραφα, χιλιάδες ερωτήσεις, χιλιάδες
διευκρινιστικές από εσάς, νοµίζω ότι το συγγνώµη -που είπαν στο
να απολύσουν οι εργοδότες τους λογιστές τους επειδή έγιναν
κάποια λάθη- από τον Υφυπουργό και από το Υπουργείο θα έχει
αξία –και εγώ το πιστεύω ως καλή πρόθεση- αν συνοδευτεί µε
κάποια ζητήµατα τα οποία θα µπορέσουν να λειτουργήσουν ου-
σιαστικά και να λύσουν τα θέµατα των ανθρώπων. 

Γιατί –συγγνώµη- τα ξέρετε και εσείς, τα είδα, τα είπατε πριν
στο ΣΥΡΙΖΑ. Μην κάνουµε τα ίδια. Άρα αφού δεν θέλετε να κά-
νουµε τα ίδια, πρέπει να πάµε στην πράξη. 

Ωραία και λέω ότι υπάρχουν ζητήµατα, τα οποία πρέπει να αν-
τιµετωπιστούν για να µπορέσουν να λύσουν τα ζητήµατα. Άρα
καλή η συγγνώµη του κ. Τσακίρη και εγώ εκτιµώ ότι το είπε και
το πιστεύει αυτό που είπε, αλλά για να µην µείνουµε σε αυτό,
πρέπει να πούµε πώς θα διευκολυνθούν οι λογιστές και οι επι-
χειρηµατίες για το κλείσιµο των φακέλων της πανδηµίας, ώστε
οι δικαιούχοι να µην έχουν επιπτώσεις. Πώς θα γίνει αυτό; Θα
τους απολύσουµε; Είπαµε ότι δεν τους απολύουµε και κάναµε
λάθος. Τι θα κάνει η Κυβέρνηση γι’ αυτό;

Δεύτερον, τα λάθη και τα σφάλµατα δηµιουργήθηκαν εξαιτίας
των ασφυκτικών χρονικών προθεσµιών. Ας βοηθήσουν και οι λο-
γιστές ώστε να εξεταστούν οι φάκελοι αυτοί και το Υπουργείο –
που σε αυτούς έριξε την ευθύνη- θα βοηθήσει για να ολοκλη-
ρωθεί αυτός ο κύκλος;

Άρα, κύριε Υπουργέ, εδώ σήµερα δεν ήρθα για να σας πω εν-
τάξει ή για να χαϊδέψω τους λογιστές που ο καθένας ξέρει τι έχει
κάνει σε όλη αυτή τη διαδικασία και πόσο έχουν βοηθήσει σε
αυτή τη δύσκολη συγκυρία. Όµως το ζητούµενο είναι πώς θα
απαντήσουµε σε αυτά τα δύο µεγάλα ζητήµατα, για να µπορέ-
σουν να κλείσουν οι φάκελοι και να βοηθηθούν και οι λογιστές
σε πρώτη φάση, µε αφορµή αυτό που έγινε, αλλά κυρίως οι τε-
λικοί δικαιούχοι που είναι οι επιχειρηµατίες. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Τον λόγο έχει ο

Υπουργός κ. Γεωργιάδης για την πρωτολογία του. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κατ’ αρχάς, κύριε Κωνσταντινόπουλε, ευχα-
ριστώ για την ερώτηση, γιατί µου δίνετε την ευκαιρία να τοποθε-
τηθώ σε αυτό το ζήτηµα, το οποίο απασχόλησε την κοινή γνώµη
και την επικαιρότητα και κυρίως τον χώρο των λογιστών και των
εργαζοµένων τους και των πελατών τους και των συλλόγων τους
πριν από δύο εβδοµάδες. 

Θέλω, για να µην υπάρχει καµµία παρεξήγηση, να ξεκαθαρίσω
ότι οι σχετικές δηλώσεις ήταν απαράδεκτες, ήταν άδικες και ήταν
και λανθασµένος. Θα µου πείτε: «Γιατί έγινε;». Εν τη ρύµη του
λόγου, σε µία συζήτηση, πολλά µπορεί να πει κάποιος. 

Όµως θέλω να ξεκαθαρίσω ότι και εγώ ο ίδιος προσωπικά πολ-
λές φορές, σε δηµόσιες οµιλίες µου, αλλά κυρίως ο ίδιος ο κύ-
ριος Πρωθυπουργός σε συναντήσεις του µε τον Πρόεδρο και το
Προεδρείο του Οικονοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδος, έχουµε ξε-
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καθαρίσει ότι στην πανδηµία όλοι οι λογιστές, στο σύνολο της
χώρας, αποτέλεσαν σηµαντικό συνεργάτη και σύµµαχο της Κυ-
βερνήσεως, αλλά κυρίως της ελληνικής κοινωνίας και της επιχει-
ρηµατικότητας, για να µπορέσουν να απορροφηθούν γρήγορα
οι πρωτοφανείς µεγάλοι πόροι που η Κυβέρνηση αποφάσισε να
διαθέσει µέσα από διάφορα χρηµατοδοτικά εργαλεία, ώστε να
στηριχθεί η επιχειρηµατικότητα και οι θέσεις εργασίας από την
επέλαση της πανδηµίας. Άρα όλο αυτό το ζήτηµα προέκυψε εκ
του µηδενός, από µία ελαφρά συζήτηση. 

Θέλω επίσης να πω ότι είµαι πολύ υπερήφανος που οι συνερ-
γάτες µου στο Υπουργείο Ανάπτυξης κύριοι Τσακίρης και Σκάλ-
κος, αναγνώρισαν αµέσως το σφάλµα τους. Ζήτησαν ειλικρινή
συγγνώµη. Ο δε κ. Τσακίρης, όπως γνωρίζετε, συµµετείχε σε ει-
δική έκτακτη συνεδρίαση του Διοικητικού Συµβουλίου του Οικο-
νοµικού Επιµελητηρίου Ελλάδος. Απάντησε στις ερωτήσεις όλων
των µελών και µάλιστα, µετά από µία συζήτηση που κράτησε
πάνω από δύο ώρες, το Οικονοµικό Επιµελητήριο εξέδωσε και
ανακοίνωση στην οποία δηλώνει ότι κάνει δεκτή τη συγγνώµη του
κ. Τσακίρη και θεωρεί το ζήτηµα λήξαν. Γι’ αυτό και κάπως και
εξεπλάγην από την ερώτησή σας, παρά ταύτα την καλοδέχοµαι
σας είπα, γιατί µου δίνει την ευκαιρία να µιλήσω κι εγώ γι’ αυτό
το ζήτηµα. 

Ξεκαθαρίζω, λοιπόν, ότι το να κάνεις ένα λάθος είναι εξαιρε-
τικά ανθρώπινο. Εγώ έχω κάνει πολλά. Το να αναγνωρίζεις αυτό
το λάθος είναι δείγµα σηµαντικής πολιτικής και ανθρώπινης αρε-
τής. Και θέλω να ευχαριστήσω και τον κ. Τσακίρη και τον κ.
Σκάλκο για το ότι έσπευσαν να το κάνουν αµέσως, χωρίς µισές
κουβέντες και χωρίς καµµία διάθεση να φανεί ότι δεν αντιλαµ-
βάνονται το µέγεθος του αρχικού τους σφάλµατος. 

Τώρα, υπήρξαν λάθη και παραλείψεις σε όλη αυτή τη διαδικα-
σία; Διαβάζω την ερώτησή σας που είναι διατυπωµένη προσε-
κτικά σε αυτό το θέµα. Αγαπητέ κύριε Αντιπρόεδρε και αγαπητέ
συνάδελφε, -και το λέω µε ειλικρίνεια το αγαπητέ, δεν το λέω
υποκριτικά- έχετε και εσείς κυβερνήσει και ήσασταν και καλός
Υπουργός. Όταν τόσες διαδοχικές αποφάσεις και τόσα διαδο-
χικά εργαλεία βγαίνουν µε ταχύτητα βροχής, µε πυκνότητα ολί-
γων εβδοµάδων, µε απίστευτα µέτρα που κανείς µας δεν είχε
σκεφτεί ότι θα έπαιρνε πριν από την πανδηµία λόγω του εκτά-
κτου γεγονότος, δεν λέω για κάποιον άλλο λόγο, θα γίνονταν όλα
στην εντέλεια χωρίς να υπάρχουν σφάλµατα και λάθη; Μα είναι
δυνατόν;

Απορροφήσαµε, κύριε Πρόεδρε, δισεκατοµµύρια σε δεκάδες
χιλιάδες επιχειρήσεις και εκατοντάδες χιλιάδες ΑΦΜ. Θα µπο-
ρούσαν όλα αυτά να γίνουν χωρίς να υπάρχει κάπου κάποιο
σφάλµα και κάποιο λάθος, κάποιο λάθος έγγραφο, και κάπου κά-
ποιος δεν κατάλαβε καλά; Αν είναι δυνατόν! Οφείλετε, όµως, να
αναγνωρίσετε ότι, παρά τα όποια ανθρώπινα και λογικά σφάλ-
µατα, το σύστηµα δούλεψε. Το ότι δούλεψε δεν το αποδεικνύει
ο λόγος του Υπουργού Ανάπτυξης που έχει συµφέρον να πει ότι
δούλεψε, το αποδεικνύει το γεγονός ότι η ελληνική οικονοµία
στάθηκε όρθια. 

Περισσότερα στη δευτερολογία µου.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Κωνσταντινό-

πουλε, έχετε τον λόγο για τη δευτερολογία σας. 
ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της

Βουλής): Κύριε Υπουργέ, πρώτον, για το θέµα της συγγνώµης
το έληξα µόνος µου εγώ. Πήρατε πολύ χρόνο, καλά κάνατε και
θέλατε να τα πείτε δηµόσια, σωστά.

Πάµε στην ουσία τώρα του πράγµατος, για να µη τσακωθούµε
τώρα για τα δισεκατοµµύρια και όλα αυτά που δόθηκαν, επειδή
θέλω να απορροφηθούν αυτά τα δισεκατοµµύρια. Προφανές.
Έτσι µπράβο.

Ας πάµε στην ερώτησή µου που είναι συγκεκριµένη. Λέει: µε
ποια µέτρα θα διευκολυνθούν οι λογιστές ώστε να ολοκληρω-
θούν εµπρόθεσµα οι νέες απαιτήσεις για το κλείσιµο των φακέ-
λων της πανδηµίας, ώστε οι δικαιούχοι να µην έχουν επιπτώσεις;
Συµφωνώ, υπήρχαν δυσκολίες, χρόνος και αυτά. Τώρα είµαστε
εκ των υστέρων. Έχουµε αρκετά ζητήµατα που πρέπει να λύ-
σουµε σε πολλά επίπεδα. 

Δεύτερον, υπάρχουν βεβαίως προφανή σφάλµατα. Τώρα να
µη σας πω παραδείγµατα, τα ξέρετε και µόνος σας, σας τα έχουν

πει εκατό φορές, και στο Οικονοµικό Επιµελητήριο. Φαίνεται ότι
στο κουτάκι αυτό είναι αµφισβητήσιµο σε σχέση µε αυτό που
υπάρχει στο TAXIS, παραδείγµατος χάριν, σας λέω εγώ κάτι. Άρα
αυτό είναι µια ευκαιρία. Ή εν πάση περιπτώσει, αν δεν είχε γίνει
αυτό, το πώς ειπώθηκε, µπορεί σήµερα να µην το συζητούσαµε
κιόλας. Ευτυχώς αναδείχθηκε όµως µέσα από αυτή τη διαδικα-
σία. 

Θέλω να σας πω το εξής, κύριε Υπουργέ, να ξέρετε, γιατί είναι
σηµαντικό να το γνωρίζουν όλοι. Αν αύριο ένας σε οποιονδήποτε
άλλο κλάδο αρρωστήσει ή είναι κάποια λογίστρια έγκυος, ο πε-
λάτης της, ό,τι πελάτης κι ας είναι σε εισαγωγικά, θα πάει κάπου
αλλού, θα λήξει κάτι άλλο, του δίνει µια προθεσµία το κράτος.
Στον λογιστή αν αρρωστήσει και τελειώσει τις ηµεροµηνίες, δεν
του δίνει το δικαίωµα το κράτος. Δεν µπορεί να πει ότι ο λογιστής
µου ήταν άρρωστος στο νοσοκοµείο, χειρουργήθηκε και έχασε
τις ηµεροµηνίες, άρα θα πάρει µια µικρή παράταση. Το έχασε.
Το έχασε αυτό. 

Άρα εγώ θέλω να σας πω συγκεκριµένα. Ήταν αυτό που εί-
πατε, ωραία, τα είπαµε όλα αυτά. Συγκεκριµένα σε αυτά που σας
έστειλαν οι λογιστές απ’ όλες τις περιοχές της Ελλάδας, έχετε
βρει έναν τρόπο για να λύσουµε τα ζητήµατα που υπάρχουν και
να αντιµετωπιστούν όλες αυτές οι εκκρεµότητες επιχειρήσεων;
Αυτό είναι το βασικό ζήτηµα.

Εγώ δεν θέλω τίποτε άλλο, κύριε Υπουργέ. Τα υπόλοιπα κατα-
λαβαίνω και πώς λέγονται, πώς λέγονται οι κουβέντες. Όταν έχει
κανείς καλή διάθεση, όλα βρίσκονται. Αν πει ειλικρινή συγγνώµη,
λέει ειλικρινή συγγνώµη. Όλοι κάνουµε λάθη. Το ζητούµενο είναι
να περάσουµε στο επόµενο βήµα. Έχουµε βρει µια λύση γι’ αυτό,
γι’ αυτούς τους ανθρώπους; Νοµίζω ότι στην πανδηµία οι επιχει-
ρήσεις και οι άνθρωποι, ακόµα και ο απλός πολίτης που ήθελε
κάτι, πήγαιναν στον λογιστή. Μπορούµε να τον βοηθήσουµε για
να µπορέσουµε να λύσουµε τα ζητήµατα αυτά; Αυτή είναι η
ουσία.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, έχετε

τον λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης

και Επενδύσεων): Κύριε συνάδελφε, ένα λεπτό. Αυτό που αιτεί-
στε τι είναι; Είναι να συσταθεί ένας µηχανισµός που θα πάει ανα-
δροµικά να δει στα αθροιστικά εκατοµµύρια δηλώσεων όλων των
πλατφορµών τα όποια τυχόν προφανή σφάλµατα έχουν συµβεί
στην κατάθεση των εγγράφων. Αυτό είναι που συζητάµε.

Το βλέπω τεχνικά αδύνατο. Αυτό για να γίνει θα σήµαινε ότι
θα έπρεπε το Υπουργείο Ανάπτυξης να ασχολείται µάλλον µε
αυτό το θέµα µόνο επί σειρά µηνών. Δεν νοµίζω ότι είναι τόσο
εύκολο να γίνει. Θα ήταν άλλωστε και λίγο παράλογο στα δικά
µου µάτια να υπάρχουν δεσµευτικές ηµεροµηνίες και χρονοδια-
γράµµατα για την κατάθεση εγγράφων και εκ των υστέρων να
µπορεί και αύριο να µπαίνει και να αλλάζει κάθε τι που έχει κάνει.
Σε αυτή την περίπτωση τι νόηµα έχουν οι δεσµευτικές ηµεροµη-
νίες και πώς θα κάνει εκκαθάριση το Υπουργείο Οικονοµικών για
να πληρώσει; Διότι αν κρατάς ανοικτές ηµεροµηνίες, δεν µπορεί
να πληρωθεί κανένας. Για να πληρώσεις πρέπει να ξέρεις τι χρω-
στάς. Για να ξέρεις τι χρωστάς πρέπει να κάνεις εκκαθάριση.
Εάν, λοιπόν, κάνεις δηλώσεις χωρίς εκκαθαρίσεις, δηλαδή χωρίς
χρονοδιαγράµµατα, δεν θα πληρωθεί ποτέ κανένας. Εάν αυτό
που λέτε είναι αφού έχεις βγάλει τον λογαριασµό και έχεις πλη-
ρώσει, να επανέρχεσαι εκ των υστέρων και να διορθώνονται όλες
οι αιτήσεις, τότε δεν έχεις κάνει εκκαθάριση και δεν ξέρεις τον
λογαριασµό. 

Με συγχωρείτε. Θέλω να είµαι σαφής. Πρέπει όταν γίνεται η
κατάθεση των σχετικών δηλώσεων να είµαστε όλοι πάρα πολύ
προσεκτικοί, διότι δεν έχει νόηµα να υπάρχει αυτό το σύστηµα.
Το σύστηµα έχει νόηµα να υπάρχει εάν ο καθένας µας κάνει τη
δουλειά του σωστά. Είναι τόσο απλό. Εγώ δέχοµαι το ανθρώπινο
σφάλµα, αλλά αυτό δεν µπορεί να κρατάει πίσω όλη την οικονο-
µία, γιατί επαναλαµβάνω ότι για να πληρώσουµε πρέπει να
έχουµε λογαριασµό. Αν δεν έχουµε λογαριασµό, δεν µπορούµε
να πληρώσουµε. Για να έχουµε λογαριασµό πρέπει να έχουµε
εκκαθάριση. Για να έχουµε εκκαθάριση πρέπει να έχουµε χρο-
νοδιάγραµµα. Για να έχουµε χρονοδιάγραµµα, κάποτε φτάνεις
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σε ένα σηµείο που δεν µπορείς να επανέλθεις. Είναι τόσο απλό.
Πιστεύω ότι το καταλαβαίνετε αυτό, γιατί εκτός από καλός κοι-

νοβουλευτικός είστε και καλός επιχειρηµατίας. Και στη δική σας
επιχείρηση έτσι δουλεύετε. Αλίµονο αν µπορεί ο καθένας µας
ανά πάσα στιγµή να αλλάξει ό,τι κάνει. Τότε δεν υπάρχει καµµία
επιχείρηση.

ΟΔΥΣΣΕΑΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ (Ε’ Αντιπρόεδρος της
Βουλής): Δεν είπα αυτό.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ - ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Ανάπτυξης
και Επενδύσεων): Αυτό περίπου είπατε. 

Τώρα, ως προς τα δισεκατοµµύρια αν θα µαλώσουµε ή όχι, βε-
βαίως δεν µπορείτε να µαλώσετε µαζί µας εσείς γι’ αυτά τα δι-
σεκατοµµύρια, διότι ο Αρχηγός σας σε σηµαντική του
συνέντευξη στο «Βήµα της Κυριακής» µας κατηγόρησε ότι πα-
ραδώσαµε δισεκατοµµύρια, ότι είναι πολλά αυτά που δώσαµε. 

Μάλιστα, κύριε Κωνσταντινόπουλε, αυτό που µου έκανε µεγα-
λύτερη εντύπωση και δεν αναφέρθηκε ποτέ ούτε ο αξιότιµος κύ-
ριος Αντιπρόεδρος της Βουλής -εσείς δηλαδή- στο θέµα αυτό,
είναι το εξής, που για εµένα αυτό είναι το µείζον για το κόµµα
σας. Όλα τα άλλα είναι δευτερεύοντα. 

Ο κ. Νίκος Ανδρουλάκης, κύριε Πρόεδρε, ως Πρόεδρος του
ΠΑΣΟΚ µάς είπε ότι κακώς δώσαµε όλες αυτές τις επιστρεπτέες
προκαταβολές, ότι ήταν πάρα πολλές, ότι τις δώσαµε µε λανθα-
σµένα κριτήρια, άρα ότι έχουν πάρει άνθρωποι που δεν έπρεπε
να πάρουν, ότι κακώς χαρίσαµε τη µισή και ότι ευτυχώς που έγινε
ο πόλεµος και δεν χαρίσαµε και την υπόλοιπη. Αυτές είναι mot a
mot οι λέξεις στη συνέντευξή του. Αν θέλετε, σας το διαβάζω ευ-
χαρίστως.

Θα ήθελα ένας από το ΠΑΣΟΚ να σηκωθεί µε θάρρος και να
µου πει εάν το ΠΑΣΟΚ συµφωνεί µε αυτές τις δηλώσεις του Προ-
έδρου του και θα σας πω τώρα γιατί σας ρωτάω. Διότι την ίδια
στιγµή που ο Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ µάς κατηγορεί γιατί χαρί-
σαµε τη µισή επιστρεπτέα προκαταβολή στις επιχειρήσεις, διά-
φοροι πολύ γνωστοί συνδικαλιστικοί εκπρόσωποι του ΠΑΣΟΚ
στα επιµελητήρια -ο κ. Χατζηθεοδοσίου, ο κ. Καββαθάς- µε ιστο-
ρία στο δικό σας κίνηµα, µας κατηγορούν γιατί δεν χαρίζουµε
και την άλλη µισή.

Άρα, λοιπόν, εδώ κάπως πρέπει να συνεννοηθούµε. Είναι
πράγµατι επίσηµη θέση του ΠΑΣΟΚ, πρώτον, «κακώς δόθηκε η
επιστρεπτέα προκαταβολή», δεύτερον, «κακώς χαρίστηκε η
µισή» και τρίτον, «ευτυχώς που δεν προλάβατε να χαρίσετε και
την υπόλοιπη»; Αυτό είναι που θα πρέπει να µας απαντήσετε.
Όλα τα άλλα, κύριε Οδυσσέα µου, ωραία είναι, να είχαµε να λέ-
γαµε.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Πριν προχωρήσουµε

στην επόµενη επίκαιρη ερώτηση, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης διαβίβασε στη Βουλή,
σύµφωνα µε το άρθρο 86 του Συντάγµατος και τον ν.3126/2003
«Ποινική ευθύνη των Υπουργών» όπως ισχύουν την 23-6-2022,
ποινική δικογραφία που αφορά στην Υπουργό Παιδείας Νίκη Κε-
ραµέως και στην Υφυπουργό Παιδείας Ζέττα Μακρή.

Προχωρούµε στην τρίτη µε αριθµό 797/20-6-2022 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β2’ Δυτικού Τοµέα Αθη-
νών του ΜέΡΑ25 κ. Κρίτωνα - Ηλία Αρσένη προς τον Υπουργό
Εσωτερικών, µε θέµα: «Να σταµατήσει ο εµπαιγµός των µαθητών
του 9ου Δηµοτικού στο Αιγάλεω».

Θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ. Στυ-
λιανός Πέτσας.

Κύριε Αρσένη, έχετε τον λόγο για την πρωτολογία σας.
ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το 9ο Δηµοτικό στο Αιγάλεω είναι ένα δηµοτικό

σχολείο το οποίο αυτή τη στιγµή -από στιγµή σε στιγµή- µπορεί
να µπει σε διαδικασία έξωσης. Έχει κλείσει, δεν λειτουργεί λόγω
των καλοκαιρινών διακοπών, µόνο δάσκαλοι υπάρχουν, όµως
µπορεί τον Σεπτέµβριο να φτάσουν τα παιδιά και να µην µπορούν
να µπουν στο σχολείο τους. Το κοντινότερο -για να καταλάβετε
λίγο- σχολείο είναι στα δύο χιλιόµετρα και δεν έχει χώρους. Δη-
λαδή, θα πρέπει να πακτωθούν σε κοντέινερ τα παιδιά, να πηγαί-
νουν κάθε µέρα µε αυτοκίνητο. Αυτά για τις λαϊκές συνοικίες στο
Αιγάλεω.

Ποιο είναι το πρόβληµα; Το πρόβληµα είναι ότι υπήρχε µια
λήξη του συµβολαίου και από ό,τι γνωρίζουµε -θέλουµε να µας
το επιβεβαιώσετε- εσείς ως Υπουργείο δώσατε τα χρήµατα στον
δήµο, ο δήµος επέλεξε να µην τα πληρώσει επειδή δεν είχε συµ-
βόλαιο. Θέλουµε να µας εξηγήσετε αν αυτό είναι πάγια πρακτική
ή όχι. Γιατί µιλώντας, παραδείγµατος χάριν, µε την κ. Μακρή µου
είχε πει ότι δεν είναι και ότι πάγια πρακτική είναι ότι και να λείπει
το συµβόλαιο, εµείς τα δίνουµε τα χρήµατα και ότι αυτό δεν έχει
ξαναγίνει στην πράξη.

Το δεύτερο πράγµα που γίνεται αυτή τη στιγµή είναι ότι έχει
γίνει µε τεράστια καθυστέρηση και µετά από πολύ µεγάλη πίεση
των γονέων µια επιτροπή καταλληλότητας για να γίνει η απαλλο-
τρίωση του κτηρίου. Έχει βγει η απόφαση έξωσης και περιµέ-
νουµε την απόφαση του εφετείου. Η επιτροπή καταλληλότητας,
ενώ έχει συσταθεί µε τα χίλια ζόρια από τον Φλεβάρη, ακόµα δεν
έχει αποφανθεί. 

Θέλουµε να µας εξηγήσετε ως εποπτεύουσα αρχή, δηλαδή
µέσω των στοιχείων που σας έδωσε ο δήµος, τι καθυστερεί την
επιτροπή καταλληλότητας; Πού είναι το πρόβληµα; Για ποιον
λόγο δεν βγαίνει η απόφαση; Τι θα γίνει µε αυτό το σχολείο;

Από ό,τι καταλαβαίνουµε, µιλώντας µε όλον τον κόσµο, σώζε-
ται πολύ εύκολα. Γιατί κινδυνεύει, κύριε Υπουργέ, να χαθεί αυτό
το σχολείο; Γιατί κινδυνεύουν ενενήντα πέντε µαθητές να χάσουν
τους δασκάλους τους, πιθανόν να χρειαστεί να µοιραστούν σε
άλλα σχολεία, να χάσουν τους µαθητές τους, οι γονείς τους να
τους µεταφέρουν µε το αυτοκίνητο κάθε πρωί στο σχολείο, να
πακτώνονται σε κοντέινερ κ.ο.κ.; Για ποιον λόγο, για κάτι που
φαίνεται να είναι τόσο εύκολο να λυθεί;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για την πρωτολογία σας.

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, ευχαριστώ και τον κ. Αρσένη
για την ερώτηση.

Τη Δευτέρα είχαµε εδώ µια επίκαιρη επερώτηση για τα θέµατα
της αυτοδιοίκησης. Κοινή συνισταµένη αυτής της συζήτησης
ήταν η ενίσχυση της αυτοδιοίκησης πάντα µε σεβασµό στο Σύν-
ταγµα και την αυτοτέλεια της.

Εποµένως για τα ζητήµατα αυτά που σχετίζονται µε τη σχολική
στέγη, όπως αφορούν την ανέγερση, την επισκευή, τη συντή-
ρηση όλων αυτών των σχολικών υποδοµών, είναι ξεκάθαρο ότι η
αρµοδιότητα ανήκει στον δήµο και ο Υπουργός των Εσωτερικών
δεν είναι προϊστάµενος του δηµάρχου. Αυτό θα ήθελα να το το-
νίσω για να είναι ξεκάθαρα τα θέµατα αρµοδιοτήτων.

Τώρα θα αναφερθώ στο συγκεκριµένο ζήτηµα που αφορά το
9ο Δηµοτικό του Αιγάλεω. Η αναφορά σας, σχετικά µε τη µη κα-
ταβολή των µισθωµάτων, έχει να κάνει µε το γεγονός ότι είχε
λήξει το µισθωτήριο συµβόλαιο. 

Ο δήµος, σύµφωνα µε την απάντηση που έχει προσκοµίσει και
την οποία θα καταθέσω στα Πρακτικά, αναφέρει ότι υπήρχαν διά-
φορα ζητήµατα µε το µίσθωµα. Ζητήθηκε επαναδιαπραγµάτευση
από ό,τι αντιλαµβάνοµαι των όρων αυτών. Ο ιδιοκτήτης του ακι-
νήτου δεν δέχτηκε και προχώρησε στην διαδικασία έξωσης.

Έκτοτε, υπήρξαν δικαστικές αποφάσεις, µε αποτέλεσµα ο
δήµος, µε βάση τη χρηµατοδότηση, που έχει πάρει από το
Υπουργείο Εσωτερικών και η οποία ανέρχεται σε 723.680,71
ευρώ µηνιαίως για λειτουργικές και άλλες δαπάνες, συµπεριλαµ-
βανοµένων των µισθωµάτων, κατέβαλε αυτά τα µισθώµατα. 

Άρα τα µισθώµατα καταβάλλονται σύµφωνα µε τις δικαστικές
αποφάσεις και σύµφωνα µε το έγγραφο του Δήµου Αιγάλεω, το
οποίο θα καταθέσω στα Πρακτικά. 

Το ζήτηµα είναι ότι εκκρεµούν δύο ζητήµατα. Το ένα είναι ο
χαρακτηρισµός του σχολείου ως σχολική στέγη. Με την υπ’ αριθ.
167/2021 απόφαση του Δηµοτικού Συµβουλίου του Δήµου Αιγά-
λεω, αποφασίστηκε η εκκίνηση της διαδικασίας χαρακτηρισµού
της συγκεκριµένης ιδιοκτησίας ως χώρος σχολείου. Η επιτροπή
καταλληλότητας, η οποία είναι αρµόδια, σύµφωνα µε το άρθρο
94 του ν.3852/2010, συγκροτήθηκε στις 22 Φεβρουαρίου 2022,
εξέτασε το ακίνητο παρουσία των µελών της και έχει συνεδριά-
σει. Το πόρισµα της επιτροπής, δηλαδή, το πρακτικό καταλλη-
λότητας, αναµένεται να εκδοθεί το επόµενο χρονικό διάστηµα.
Εφόσον κριθεί ότι είναι κατάλληλο για σχολική στέγη, ο δήµος
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έχει δεσµεύσει στον προϋπολογισµό του ποσό, µισού εκατοµµυ-
ρίου ευρώ για την ενδεχόµενη απαλλοτρίωση. 

Ο δήµος επικαλείται στο έγγραφό του, επίσης, ότι έχει κάνει
όλες τις ενέργειες, τις δικαστικές, έχει ασκηθεί έφεση στην πρω-
τόδικη απόφαση, η οποία συζητήθηκε στις 17 Μαΐου του 2022
κατά -επαναλαµβάνω- της πρωτόδικης απόφασης της έξωσης. 

Εποµένως αναµένουµε το πόρισµα της επιτροπής καταλληλό-
τητας. Αναµένουµε την απόφαση στην έφεση, που έχει ασκήσει
ο δήµος και µπορώ να διαβεβαιώσω και εσάς, κύριε Αρσένη, και
τους γονείς, φυσικά, και τους µαθητές αλλά και τους εκπαιδευ-
τικούς ότι παρακολουθούµε το ζήτηµα στενά προκειµένου να
βρεθεί µία λύση.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Στο σηµείο αυτό ο Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερικών κ.

Στυλιανός Πέτσας καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν
έγγραφο, το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµα-
τείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Αρσένη, έχετε
τον λόγο για τη δευτερολογία σας.

ΚΡΙΤΩΝ - ΗΛΙΑΣ ΑΡΣΕΝΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, όπως ξέρετε, χθες έγινε συνάντηση του δη-

µάρχου και της Ένωσης Γονέων και Κηδεµόνων Αιγάλεω, µε τον
Γενικό Γραµµατέα του Υπουργείου σας, οπότε φαντάζοµαι ότι
έχετε πληροφορηθεί σχετικά.

Τώρα, έχουµε δυο-τρία ζητήµατα. Δεν µου απαντήσατε, ως
εποπτεύουσα αρχή εν είδει του δήµου, άρα, από εσάς ζητάµε
και τα στοιχεία του δήµου, τι καθυστερεί την επιτροπή; Για ποιο
λόγο καθυστερεί το πόρισµα της επιτροπής; Καταλαβαίνετε
πόσο επείγον είναι το ζήτηµα. Τον Φλεβάρη συστάθηκε η επι-
τροπή! Τώρα, πλέον, πλησιάζουµε τον Ιούλιο. Γιατί καθυστερεί
ένα εξάµηνο το πόρισµα της επιτροπής, για ένα τόσο επείγον ζή-
τηµα;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θέλω να σας υπενθυµίσω εδώ ότι ο λόγος που πήγαµε στα δι-
καστήρια, όπως µας εξήγησε ο δήµαρχος σε συνάντηση που
ήµουν παρών, µαζί µε τους γονείς και τους δασκάλους του σχο-
λείου, είναι επειδή ο δήµος επικαλείται ότι δεν είχε νοµικό δι-
καίωµα και θέλουµε να µας πείτε αν ισχύει αυτό. Έχει ή όχι ο
δήµος δικαίωµα; Και είναι ή όχι κοινή πρακτική, όταν έχει κατα-
βάλει το Υπουργείο τα µισθώµατα στον δήµο και δεν υπάρχει
συµβόλαιο, αλλά συνεχίζει και χρησιµοποιείται, να συνεχίσει η
καταβολή των µισθωµάτων; 

Ο δήµαρχος λέει ότι, επειδή δεν µπορούσε να τους τα κατα-
βάλει, τους ζήτησε να προσφύγουν στο δικαστήριο, για να µπο-
ρέσει µέσω της αγωγής να τα καταβάλει και ότι «τι να κάνουµε»;
Τελικά, µέσα από την αγωγή ζήτησαν και έξωση, ενώ η συζήτηση
ήταν µόνο για τα µισθώµατα. 

Θέλουµε να µας πείτε, ποια είναι η πάγια διαδικασία, που ακο-
λουθείται σε αυτό. Γιατί η επιτροπή δεν αποφασίζει; Από ό,τι κα-
ταλαβαίνω θα µπορούσε κάλλιστα η καταλληλότητα να
ξεπεραστεί ακόµη και πηγαίνοντας µε απαλλοτρίωση του οικο-
πέδου. Γιατί δεν προχωράµε προς αυτή τη διαδικασία; Αν το κτή-
ριο δεν κρίνεται ως κατάλληλο, µπορεί να απαλλοτριωθεί το
οικόπεδο και να γίνει καινούργιο σχολείο εκεί πέρα, σιγά-σιγά,
µε τον χρόνο που χρειάζεται.

Θέλουµε να µας δώσετε απαντήσεις για να καταλάβουµε πού
χωλαίνει η διαδικασία. Καταλαβαίνουµε ότι όλα θα µπορούσαν
να λυθούν, ότι θα µπορούσε να σωθεί -και µπορεί να σωθεί σή-
µερα- αυτό το σχολείο µε τα ενενήντα πέντε παιδιά και καταλα-
βαίνουµε ότι κάτι γίνεται και αυτό δεν προχωράει.

Βοηθήστε µας να καταλάβουµε πού κολλάει για να µπορέσουν
οι γονείς, οι δάσκαλοι και εν είδει και τα παιδιά, δηλαδή η κοινό-
τητα του σχολείου να βοηθήσει στο να λυθεί το ζήτηµα. Ζητάω
από εσάς, δηλαδή, συγκεκριµένες απαντήσεις. 

Πού κολλάει η επιτροπή καταλληλότητας και ανά εξάµηνο δεν
βγάζετε καταλληλότητα του κτηρίου; Ποιο έγγραφο της λείπει;
Της λείπει κάποιο έγγραφο; Πού είναι το πρόβληµα; Γιατί δεν είχαν
δοθεί τα ενοίκια, ενώ εσείς τα πληρώσατε; Είναι πάγια πρακτική;
Συµβαίνει και σε άλλους δήµους; Σε ποιον δήµο έχει ξανασυµβεί;
Γιατί δεν βρίσκεται άλλη µέθοδος για να παρακαµφθούν τα προ-
βλήµατα, όπως η απαλλοτρίωση του οικοπέδου; 

Θα θυµίσω εδώ πέρα ότι υπάρχουν αρκετοί λόγοι για να µην
προχωρήσει η διάσωση αυτού του σχολικού κτηρίου, καθώς κα-
ταλαβαίνουµε ότι θα µπορούσε να χρησιµοποιηθεί και σαν στέγη
για γειτονικό ιδιωτικό σχολείο, αλλά βέβαια και να χτιστεί και να
γίνει πολυκατοικία στη θέση του σχολείου. Καταλαβαίνουµε, δη-
λαδή, ότι τα κίνητρα είναι πολλά. Όµως το δηµόσιο όφελος είναι
ξεκάθαρο, να παραµείνει αυτό το σχολικό κτήριο εκεί πέρα. 

Σας επαναλαµβάνω, κοντινότερο σχολείο στα δύο χιλιόµετρα,
χωρίς διαθέσιµη σχολική στέγη. Η άλλη λύση θα είναι αυτά τα
παιδιά να πακτωθούν σε κοντέινερ στην αυλή ενός σχολείου που
θα χάσει και την αυλή του. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Κύριε Υπουργέ, έχετε
τον λόγο για να κλείσετε τη διαδικασία. 

ΣΤΥΛΙΑΝΟΣ ΠΕΤΣΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Εσωτερι-
κών): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κατ’ αρχάς, θα ξεκαθαρίσω ότι ο ως αρµόδιος Υπουργός για
τα θέµατα αυτοδιοίκησης δεν µπορώ να πω σε κανέναν Έλληνα
πολίτη πώς θα αξιοποιήσει την ιδιωτική του περιουσία ούτε
µπορώ να µπω σε εικασίες για το τι µπορεί να επιθυµεί για την
ιδιοκτησία του. Αυτό που µπορώ εγώ να πω είναι ότι εδώ φαίνεται
ότι υπήρχε διάσταση ανάµεσα στον δήµο και τον ιδιοκτήτη του
ακινήτου και υπήρχαν προσφυγές στη δικαιοσύνη. Νοµίζω θα
συµφωνήσουµε ότι δεν µπορούµε να στερήσουµε από κανέναν
Έλληνα πολίτη τη δυνατότητα να προσφύγει στη δικαιοσύνη. 

Από κει και πέρα, το ζήτηµα της απαλλοτρίωσης δεν είναι τόσο
απλό. Δεν µπορεί να απαλλοτριώνει κάποιος κάτι για να χρησι-
µοποιηθεί για σχολική στέγη, χωρίς να έχει κριθεί πριν ότι αυτός
ο χώρος είναι κατάλληλος για σχολική στέγη. 

Εποµένως θα πρέπει να περιµένουµε το πόρισµα καταλληλό-
τητας της αρµόδιας επιτροπής, η οποία έχει προβλεφθεί, όπως
σας είπα πριν, στον νόµο του 2010, σχετικά µε το αν το κτήριο
αυτό είναι κατάλληλο για σχολική στέγη. Φυσικά, ο δήµος έχει
κάνει τις απαραίτητες ενέργειες να δεσµεύσει το ποσό για την
απαλλοτρίωση, που σας είπα πριν ότι είναι µισό εκατοµµύριο
ευρώ. 

Από εκεί και πέρα σας είπα ότι το βασικό ζήτηµα των µισθω-
µάτων έχει λυθεί µε την καταβολή των µισθωµάτων µέχρι και σή-
µερα, όπως µας διαβεβαίωσε ο δήµος και όπως κατέθεσα στα
Πρακτικά. Αν ήταν τόσο εύκολη η απλή συνεννόηση µεταξύ του
ιδιοκτήτη και του δήµου, καταλαβαίνω ότι θα είχε επέλθει πριν
ακολουθηθεί αυτή η διαδικασία ήδη από το 2019. 

Ας αναµένουµε, λοιπόν, την απόφαση της δικαιοσύνης στην
έφεση του δήµου και εφόσον υπάρχει και το πόρισµα καταλλη-
λότητας για την καταλληλότητα του χώρου αυτού ως σχολικής
στέγης, νοµίζω τα υπόλοιπα θα δροµολογηθούν για να µπει
τέλος στην αγωνία των µαθητών. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Και εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των

επικαίρων ερωτήσεων. 
Δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Μπούρας): Με τη συναίνεση του

Σώµατος και ώρα 10.02’ λύεται η συνεδρίαση για τη Δευτέρα 27
Ιουνίου 2022 και ώρα 15.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµα-
τος: κοινοβουλευτικό έλεγχο, συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων.
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